
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

28. Týždeň 

Pondelok 8.7. : 

V pondelok začal týždeň pekným počasím a konečne sme mohli dať 

do poriadku lúku na dolnom konci, kde sa ešte v apríli naviezla 

zemina, ktorá bola potrebná, nakoľko tam bola vymytá časť ešte 

z povodní a bolo ptorebné ten pozemok zrovnať. Vyzbierali sa z tade 

kamene a celý pozemok sa hneď pekne ukázal.  

Dvaja pracovníci kosili krovinorezmi parcelu pri spomenutom 

pozemku. 

Ja som mal plánované stretnutie v Martine, kde bolo prítomné 

vedenie Ministerstva informatizácie a regionálneho rozvoja. Prítomný 

bol aj minister pán MUDr. Richard Raši PhD., MPH spolu s jeho 

štátnym tajomníkom a  generálnymi riaditeľmi. Stretnutie dopadlo 

podľa mňa veľmi dobre a dozvedel som sa plno informácii ohľadom 

čerpania eurofondov a nových zákonov v rámci verejného 

obstarávania. 

Poobede som mal ešte stretnutie s jednou našou spoluobčiankou, 

ktorá je nadšená mojou myšlienkou letného kina v našej obci. Riešili 

sme ako to funguje v iných mestách a hlavne v obciach a ako to 

spraviť u nás čo najlepšie a samozrejme aj časovo zvládnuteľne. 

Viac informácii sa dozviete už čoskoro. 

 

Utorok 9.7. : 

V utorok pracovníci VPP kosili trávu na dolnom konci.  

Obecný traktor bol mulčovať súkromné pozemky na hornom konci. 

Cez deň som mal dohodnuté stretnutie s predsedom futbalistov 

ohľadom  novej sezóny a všetkých vecí, ktoré bolo treba ešte dorobiť.  



Mali sme dlhý rozhovor a v tejto situácii som veľmi rád, že sa podarilo 

futbalistom prevziať iniciatívu a chcú dorobiť oplotenie a inštalovať 

zábrany za futbalovú bránku a celkovo areál ihriska. Podarilo sa mi 

dohodnúť s našim spoluobčanom, ktorý chce pomôcť futbalistom, že 

sa bude pravidelne starať o kosenie ihriska a odbremení tak mňa aj 

futbalistov. Stretli sme sa spoločne u mňa v kancelárii a dúfam, že 

bude všetko prebiehať podľa dohody a bez väčších komplikácii. 

Budeme osadzovať aj svetelnú tabuľu ukazujúcu skóre a čas, na ktorú 

sme dostali financie z dotácie Žilinskej župy.  

Poslednou témou bol aj futbalový turnaj, ktorý by som chcel, aby sa 

uskutočnil, ale musíme dohodnúť ešte dátum.  

 

Streda 10.7: 

V stredu pracovníci VPP kosili trávu v obci a traktor mulčoval.  

Ráno som mal stretnutie s našim spoluobčanom, ktorý nám pomáhal 

s maľovaním kuchynských priestorov v budove školy. Zaviazal sa, že 

to stihne do konca týždňa a v predstihu poviem, že sa to aj podarilo. 

Doobeda som mal pracovné stretnutie s Okresným úradom 

Turčianske Teplice, ktoré sa konalo v priestoroch hasičskej zbrojnice 

v Mošovciach.  

Stretnutie sa dialo na základe prijatia nového zákona ohľadom 

možnosti eliminácie medveďa hnedého, ktorý svojím správaním 

alebo nebezpečným približovaním bude pre občanov rizikom. 

Stretnutia sa zúčastnil okrem predstaviteľov okresného úradu aj 

štátny tajomník Ministerstva životného prostredia pán Ing. et 

Ing. Filip Kuffa. Odpovedal na mnohé otázky od nás starostov a najmä 

na reálne možnosti riešenia problému s medveďom hnedým.  

V obci Sklené sme mali tento rok celkovo tri situácie, kde sa buď 

objavil alebo následky výskytu medveďa hnedého boli viditeľné. Bolo 

to ešte na jar a jeden prípad bol v areáli vojenského útvaru.  



Pre zaujímavosť v Mošovciach bolo zásahovým tímom 

identifikovaných 7 jedincov (medvedica a malé medvieďatá celkovo) 

a takisto priľahlé obce ako Háj a Rakša, kde sa medveď dostáva do 

blízkosti ľudských obydlí viac menej pravidelne.  

Nová legislatíva umožňuje vyhlásiť mimoriadnu situáciu obcou, alebo 

ak ide o viac obcí v rámci okresu aj okresný úrad.  

Novinka je, že proces vydávania povolení na odstrel nebezpečných 

jedincov bude rýchlejší a bude môcť byť zapojené aj poľovnícke 

združenie.  

Dúfam len, že takýto problém u nás nebudeme musieť riešiť 

a situácia s medveďmi sa ukľudní, ale ak bude potrebné konať, 

budeme samozrejme konať. 

Cestu naspäť som využil na zanesenie podkladov na spoločný úrad 

a natankoval som do bandasiek naftu pre traktor a benzín do 

kosačiek. 

Poobede som mal stretnutie s predstaviteľom Koinionie Ján Krstiteľ 

Sklené a dohodli sme sa na umiestnení separovaného odpadu, ktorý 

zostal po akcii Christiland. Tento odpad nám pomôže ako obci na 

zvýšenie percenta vytriedenia odpadu. Treba ešte dodať, že 

komunálny odpad si vyviezli na svoje náklady priamo na skládku 

a nezaťažili tak obec.  

Poobede som bol na konaní ohľadom výrubu stromov na súkromnom 

pozemku nášho spoluobčana.  

Celý výrub je samozrejme oznámený zákonným spôsobom a konanie 

je zverejnené na obecnej stránke. Pre kontext dodám, že stromy 

ktoré majú byť vyrúbané, sú v blízkosti susedného domu a bránia 

plnohodnotnému využívania pozemku suseda a konáre sa vrástli do 

elektrického vedenia. 

 

 



Štvrtok 11.7: 

Vo štvrtok pracovníci obce pokračovali s kosením trávy v strede obce 

v ulici nad obecným domom.  

Ja som mal doobeda stretnutie s konateľom jednej stavebnej firmy, 

kde sa pýtal na projekt obnovy školy. Tak ako predtým som mu 

povedal všetko, čo som podľa zákona mohol, nakoľko stále čakáme 

na podpis zmluvy so Slovenskou inovačnou a energetickou 

agentúrou.  

Poobede som sa zúčastnil pohrebu našej najstaršej spoluobčianky. 

Dožila sa pekného veku a keď sa končil obrad začalo aj pršať. Bolo to 

naozaj veľmi dojemné a touto cestou by som chcel prejaviť úprimnú 

sústrasť celej rodine.  

Poobede som riešil okrem iného možnosti obce na zapojenie sa do 

nových eurofondových výziev.  

 

Piatok 12.7.: 

V piatok pracovníci VPP prišli len dvaja.  

Jeden išiel kosiť krovinorezom trávu v obci a druhá pracovníčka sa 

postarala o skleník v areáli školy a potom o kvietky pred obecným 

úradom. 

Obecný traktor som poslal mulčovať obecné pozemky okolo 

cintorína. 

Ja som mal okrem administratívy dohodnuté stretnutie s jednou 

firmou, ktorá ma záujem o realizáciu obnovy školy.  

 

Slovo na záver: 

Na záver by som chcel spomenúť jednu zaujímavú situáciu 

z pondelka. Išiel som na bicykli spolu s mojím stredným dieťaťom 



a stretol som spoluobčana, ktorý na internete píše rôzne príspevky, v 

ktorých sa aj ma verejne „pýta“ na rôzne otázky.  

Keď som išiel okolo, tak som sa s ním dal do reči a rozprávali sme sa 

celkom dlho a žiadne otázky na chod obce, alebo na mňa nepadli.  

Takýchto stretnutí zažívam viac, kde jedna vec je písanie o mne až 

hlúposti a polopravdy a domnienky a druhá vec rozhovor naživo. 

Toto stretnutie mi len potvrdilo, že za klávesnicou  je človek úplne 

iný, ako v reálnom živote a mnohokrát je človek len zle informovaný 

o tom druhom. 

Ako som spomínal mnohokrát, ja neberiem veci osobne. Aj ja som len 

človek a robím chyby, ale nie vedome a keď dostanem spätnú väzbu 

a môžem niečo napraviť, budem len rád, ale najlepšie by to bolo 

urobiť na verejnom zasadnutí obecného zastupiteľstva alebo osobne.  

V sobotu bol medzinárodný deň hlavolamov a niekedy mám aj ja 

hlavolam, ako spraviť veci čo najlepšie, ale ten hlavolam nemá jedno 

jediné riešenie. 

 

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň     15.7.2024 


